
29 023 Voorzienings- en leveringszekerheid energie

Nr. 72 LIJST VAN VRAGEN EN ANTWOORDEN
Vastgesteld 14 september 2009

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit1, heeft bij
brief van 20 mei 2009 (2009Z09380/2009D24 866) een aantal vragen voor-
gelegd aan de ministers van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit en
van Economische Zaken over aluminimumstrips op hoogspanningslijnen.
De minister van Economische Zaken heeft mede namens de minister van
Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit deze vragen beantwoord bij brief
van 14 september 2009. Vragen en antwoorden zijn hierna afgedrukt.

De voorzitter van de commissie,
Atsma

De griffier van de commissie,
Dortmans

1 Samenstelling:
Leden: Van der Vlies (SGP), ondervoorzitter,
Schreijer-Pierik (CDA), Atsma (CDA), Voor-
zitter, Poppe (SP), Waalkens (PvdA), Snijder-
Hazelhoff (VVD), Jager (CDA), Ormel (CDA),
Koopmans (CDA), Van der Ham (D66), Van
Velzen (SP), Samsom (PvdA), Van Dijken
(PvdA), Neppérus (VVD), Jansen (SP), Jacobi
(PvdA), Cramer (CU), Koppejan (CDA), Graus
(PVV), Zijlstra (VVD), Thieme (PvdD), Dibi (GL),
Polderman (SP), Elias (VVD) en Linhard
(PvdA).
Plv. leden: Van der Staaij (SGP), Mastwijk
(CDA), Ten Hoopen (CDA), Luijben (SP), Tang
(PvdA), Boekestijn (VVD), Bilder (CDA), Biskop
(CDA), Pieper (CDA), Koşer Kaya (D66), Van
Leeuwen (SP), Eijsink (PvdA), Depla (PvdA),
Vacature (VVD), Kant (SP), Blom (PvdA),
Ortega-Martijn (CU), Van Heugten (CDA),
Brinkman (PVV), Ten Broeke (VVD), Ouwehand
(PvdD), Vendrik (GL), Lempens (SP), Dezentjé
Hamming-Bluemink (VVD) en Van Dam
(PvdA).
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1
Bent u bekend met de problematiek van de zekerheid van de stroomvoor-
ziening in de gemeente Steenwijkerland?

Ja, ik ben van deze problematiek op de hoogte. In het noorden van het
land, onder meer in de gemeente Steenwijkerland, is in 2008 sprake
geweest van kortstondige uitval van circuits (dips) van 3 110 kV verbin-
dingen als gevolg van kraaien(nesten) in hoogspanningsmasten en als
gevolg van vogelaanvaringen.

2
Bent u bekend met de voorstellen van Tennet om door middel van een
pilot, waarbij aan de 110kV hoogspanningslijnen zogenaamde blinkers
worden aangebracht zodat minder vogels tegen of op de kabels vliegen
en daardoor dips in de stroomvoorziening veroorzaken?

Van de zijde van TenneT is mij meegedeeld dat zij het voornemen heeft
om bij wijze van proef zogenaamde «FireFly Bird Diverters» te gaan
toepassen op delen van de 110 kV verbinding Meppel-Steenwijk, Kampen-
Vollenhoven en Hoogeveen-Hardenberg. Doel is het verjagen van kraaien
en het zoveel mogelijk voorkomen van vogelaanvaringen. Op dit moment
wordt een haalbaarheidsstudie afgerond. TenneT is voornemens nog dit
jaar de lijnen van de «diverters» te voorzien en verwacht daarmee de
kortstondige uitval van circuits te beperken.

3
Bent u bereid om met de grootst mogelijke spoed duidelijkheid en
toestemming te geven waardoor de leveringszekerheid van de stroom-
voorziening in Steenwijkerland en omgeving kan toenemen?

Ik zal TenneT vragen te communiceren over deze pilot als deze daadwer-
kelijk wordt gestart. TenneT heeft geen toestemming nodig voor het
aanbrengen van dergelijke vogelwerende voorzieningen op bestaande
hoogspanningsverbindingen.

4
Kunt u deze vragen voor 15 juni 2009 beantwoorden?

De beantwoording van deze vragen heeft helaas langer geduurd dan
voorzien.
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